
Česká herečka, oblíbená divadelní, filmová

 a televizní diva, manželka českého režiséra Pavla

Háši. Po studiích na brněnské JAMU působila

v několika oblastních divadlech, v Českém Těšíně,

v Opavě, Kolíně, Českých Budějovicích a slo-
venském Martině. Od roku 1958 byla v angažmá
v pražském Divadle ABC, které v té době řídil Jan 
Werich. Po sloučení Divadla ABC s Městskými
divadly pražskými zde působila až do roku 1991. 
Jedná se o vyhledávanou a populární filmovou
a televizní herečku.

Pocházíte ze Slovenska, jezdíte na Slovensko ?
Na Slovensku jsem se narodila a zrovna jsem 

tam byla. Maminka má malý domeček u Liptov-
ského Mikuláše, kam velice ráda jezdím.

Poprvé jste se objevila na prknech co zname-
nají svět v šestnácti letech v Českém Těšíně, 
jak na to období vzpomínáte ?

Hrála jsem princeznu Pampelišku, šla jsem do 

Českého Těšína do divadla, bylo těsně po válce,

musela jsem něco dělat a vzali mě tam. Poté 
jsem chtěla do školy a vzali mě do Janáčkovy  
akademie múzických umění v Brně.

Kdo se Vám líbí z hereckých kolegů jako muž ?

Já jsem měla to štěstí, že jsem poznala
tolik báječných herců jako Voskovce, Wericha, 

Lipského, Beka, Vosku, Högera... To máte jako  
když máte říct, které dítě milujete nejvíce, to pro-

stě nejde.

Květo, jste čiperka, divadlo, film, televize. Jak 

to zvládáte ?
Je to život a život zvládám velice lehce, mám 

plán a vůbec nepřemýšlím o tom, že by mělo být 

něco špatně.

Jak vzpomínáte na film Účastníci zájezdu ?
Bylo to moc příjemné u moře a do druhého 

dílu bych klidně šla. Mám ráda Michala Viewegha, 

natáčela jsem i Báječná léta pod psa. Ráda na to 
vzpomínám.

Co je pro Květu lepší, divadlo 

nebo film ?
Jsou to vlastně dvě lásky,

divadlo je zázrak, přijdou diváci

a jsou tam herci, je to spojení

velké aury radosti a štěstí, v diva-

dle je to právě spojení mezi her-

cem a divákem. A u filmu, když se 

sejde fajn parta a dobrý scénář, 

tak je to také fajn. 

Co chystáte v letošním roce ?
Plánujeme v Uherském Hra-

dišti s Josefem Kubáníkem premi-

éru Harolda, kam budu dojíždět

na představení a bude se to 

konat ve Slováckém divadle
v Uherském Hradišti. Pepíček mě pozval na

premiéru Adéla ještě nevečeřela. Měla jsem

volno, tak jsme jely s Naďou Konvalinkovou

a svěřila jsem se, že  bych si ráda  zahrála Harol-

da a vyšli mi vstříc.

Četl jsem, že jste pronesla, že máte ráda své 
nemoci ? Jak je to možné ? 

Když budete milí na nemoce, nemoc bude 
milá na vás, musíte ji přivítat a naučit se s ní žít.

Zaslechl jsem, že vírou jste buddhistka ? 

Já jsem se narodila 1. září 1929, a buddhu 
jsem měla od začátku života, maminka byla

zavřená v Rusku v kriminále dost dlouho, tam 
přešla k buddhismu a pro mě tato víra byla
samozřejmostí. 

Vy jste se dokonce setkala s dalajlamou ? Jak 

se to událo ?

Bylo to díky Přemku Rabasovi, který věděl
o mé velké touze se s ním setkat a zařídil mi to. 
Tenkrát byli všichni u vytržení, jak jsem ho viděla,

hned jsem ho objala. Chvíli předtím zrovna

říkali, že se ho nesmí nikdo dotknout. Přišla jsem 
k Jeho Svátosti a držela ho dlouho za ramena, 
skoro to vypadalo, že přijel kvůli mně. Byl to pro 

mě obrovský zážitek.

Co pro vás dalajlamova modlitba znamená ?

Říkám ji při nejrůznějších setkáních, obsa-
huje vše podstatné. Například při představení
Adéla ještě nevečeřela v divadle Broadway, ve 

chvíli, kdy se zkouší mikrofony, nikdy tu modlitbu 

neopomenu říct. Očistím celý prostor, jsem jako 
„vymítač ďábla“ a všichni zúčastnění na to již
tradičně čekají, zda ji řeknu nebo ne.

Máte nějaký rituál ?

Rituál je pro mě každá minuta mého života.

Na co nemáte čas ? 

Já hrozně ráda cestuji. Kdybych mohla třikrát 
ročně někam odjet, to by byl můj sen, ale hraju 

denně, takže mohu jen o prázdninách a většinou 

v lednu, to už jsem si vymohla v divadle.

Jak žijete ?
Já žiji podle Einsteina, podle sloganu: Většina 

lidí ví, že něco nejde udělat, tak to nedělají, a pak 

přijde někdo, kdo neví, že to nejde udělat a on to 

udělá a ono to funguje.

Jaké máte motto ?

Přijmout, nereptat, poděkovat a zvládnout. 

Dostala jste dárek od Energetixu, líbí se vám ? 

Mně se líbí srdíčko, srdce je o lásce, a když 

mě bude ochraňovat, tak jedině dobře. Dám si ho 
na halenku a budu ho nosit.

Věříte v magnetoterapii, může vám pomoci od 

bolesti zad, kloubů, což jistě uvítáte a může vám 
i dodat dobrou náladu…

Věřím, tak to bude pomáhat, když budu proti 
tomu, tak to nebude pomáhat. 

Sbíráte čarodějnice, kolik jich máte již doma ?

Mám jich asi 150, sbírám je a je to o svobodě, 
čarodějnice mají koště a mohou uletět, a když mi 
tatínek něco říkal, tak jsem imaginárně byla na 

koštěti a používám to doposud.

Setkání s Květou bylo velmi spontánní, milé

a plné energie, které má hodně na rozdávání !   

Květa Fialová (1. září 1929, Veľké Dravce)

DAVID NOVOTNÝ PŘEDSTAVUJE...

| 11ENERGETIX 2010




